



北京大学医学部教育处

OFFICE OF MEDICAL EDUCATION, PEKING UNIVERSITY HEALTH SCIENCE CENTER

北京大学医学部成绩评分标准 (旧版, 有效期至 2019 年 9 月 1 日)

The grading scales of PKUHSC (Old version, valid until September 1 2019)

1. 百分制及对应的成绩等级与绩点:

成绩 (G)	成绩等级	绩点
$G \geq 88$	A	4.00
$82 \leq G < 88$	A-	3.50
$75 \leq G < 82$	B	2.90
$70 \leq G < 75$	B-	2.30
$65 \leq G < 70$	C	1.80
$60 \leq G < 65$	C-	1.20
补考及格 (60) *	D	0.80
$G < 60$	F	0.00

*补考通过者, 按 60 分记, 绩点按 0.80 计算, 成绩等级为 D.

The Percentage System and the Corresponding Grade Level and Grade Point:

Grade (G)	Grade Level	Grade Point
$G \geq 88$	A	4.00
$82 \leq G < 88$	A-	3.50
$75 \leq G < 82$	B	2.90
$70 \leq G < 75$	B-	2.30
$65 \leq G < 70$	C	1.80
$60 \leq G < 65$	C-	1.20
Make-up test (60)*	D	0.80
$G < 60$	F	0.00

*Any score above 60 in make-up test would be considered 60, and the Corresponding Grade Level is D.

2. 两级评分制及对应的百分制:

成绩 (G)	成绩等级	绩点
$G \geq 60$	PASS	2.90
$G < 60$	FAIL	0.00

The Percentage System and the Corresponding Two Level System:

Grade (G)	Grade Level	Grade Point
$G \geq 60$	PASS	2.90
$G < 60$	FAIL	0.00

3. 加权平均分和平均学分绩点的计算方法:

加权平均分 = 所有课程学分 × 成绩之和 ÷ 所有课程学分之和

平均学分绩点 = 所有课程学分 × 绩点之和 ÷ 所有课程学分之和

The Calculation of Weighted Average Score and Grade Point Average:

Weighted Average Score = $\sum(Credit \times Score) \div \sum Credit$

Grade Point Average = $\sum(Credit \times Grade Point) \div \sum Credit$





北京大学医学部教育处

OFFICE OF MEDICAL EDUCATION, PEKING UNIVERSITY HEALTH SCIENCE CENTER

北京大学医学部成绩评分标准 (2019 版)

The grading scales of PKUHSC (2019 Edition)

1. 学校采用平均学分绩点 (GPA, Grade Point Average) 作为学生学习质量的参考标准。
(课程学分绩点=课程绩点×学分数)。百分制分数转换绩点的公式如下:

$$\text{课程绩点} = 4 - 3(100 - X)^2 / 1600 \quad (60 \leq X \leq 100)$$

其中: X 为课程分数, 100 分绩点为 4.00, 60 分绩点为 1.00, 60 分以下绩点为 0。

The Grade Point Average (GPA) is the arithmetic mean of the grade points earned for all credits taken at Peking University, where regular grades are awarded. The complete formula to convert Percentage to GPA has been mentioned below.

$$\text{Grade Point} = 4 - 3(100 - X)^2 / 1600 \quad (60 \leq X \leq 100)$$

X was the grade in each course the student has completed. The highest grade was 100, equivalent to grade point 4.00. The lowest grade was 60, equivalent to grade point 0.00. Credits were given for 60 points and above. The grade below 60 does not earn any grade points.

2. 学期或总评平均学分绩点 (GPA) = 所学课程学分绩点之和 ÷ 所学课程学分之和。

$$\text{Grade Point Average} = \sum(\text{Credit} \times \text{Grade Point}) \div \sum \text{Credit}$$

3. 非百分制课程成绩, 综合性考试、毕业论文成绩等均不参与平均学分绩点 (GPA) 计算。EX、I、IP、P、NP、W 均不参与平均学分绩点 (GPA) 计算。

Non-numerical grades, comprehensive exam scores, and graduation thesis scores are not included in a GPA calculation. Other grades including EX, I, IP, P, NP, and W were excluded from the calculation either.

4. 同一课程每次考核成绩均计入平均学分绩点。

Grades for all enrolled subjects within a course will be included in the GPA calculation, including fail results, except where the grade type is ungraded.

